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ZPRÁVA O ČINNOSTI SAL V OBDOBÍ 2019 -2024 

 

Vážení přátelé, sešli jsme se zase po pěti letech, abychom opět zhodnotili naši 

činnost, co se nám v uplynulé době povedlo, co ne, co je třeba zlepšit. Nejdříve 

bych ale chtěl poděkovat naší „nadřízené“ organizaci - Svazu českých divadelních 

ochotníků, pod jehož křídly a záštitou můžeme fungovat. Málokdo si opravdu 

uvědomuje, co to pro nás znamená, jak to zjednodušuje naši činnost. Děkujeme 

za podporu! Dále pak musíme poděkovat za přízeň Svazu klubů mládeže, který 

nám poskytuje každý rok nezanedbatelnou částku a pomáhá tím s financováním 

přehlídek. 

Než začneme hodnocení naší činnosti, musíme vzpomenout ty, co nás bohužel 

opustili. Radku Vaňkovou, loutkářku s velkým „L“ a nesmírně šaramantní dámu 

z loutkářského souboru Špalíček Plzeň, Petra Rozsypálka – dlouholetého člena a 

oporu souboru Říše loutek Kroměříž, Mgr. Evu Černou ze souboru Přerovský 

Kašpárek Sokola Přerov a Ivoše Šomana – člena Kašpárkovy říše Olomouc a 

Přerovského Kašpárka. Vzpomeňme na ně s úctou a láskou. 

Do naší činnosti velice citelně zasáhla „doba covidová“. Všechny aktivity se 

musely nuceně zastavit a následně se pak velmi těžce a pomalu začaly 

obnovovat. Také se velmi citelně zhoršily finanční podmínky. Následující 

hospodářský propad všech sfér se pak samozřejmě negativně promítl a dále 

promítá do výše získávaných dotací. Tím následně ztěžuje činnost souborů a 

pořádání akcí. 

A když jsme u negativ hodnoceného období, hned si také musíme říct, co se nám 

ne stále nevede. Opakovaně je stále problémem zvyšování členské základny 

našeho sdružení. Nezájem souborů o členství stále trvá. Dalším neúspěchem je 

opět neobnovení soutěže individuálních výstupů s loutkou. Rolničku se stále 

nepodařilo obnovit, ale už se na tom pracuje. Snad se povede vydat „probouzecí“ 

číslo k této konferenci. Do výčtu neúspěchů patří i webové stránky. Sice byly 

zřízeny, ale nebyl nikdo, kdo by se o ně řádně staral a aktualizoval obsah. Na 

tomto problému pracujeme a snad se nám stránky podaří opět oživit. 

Ale dost s negativy. Velikým pozitivem je zachování a rozšíření vztahů s NIPOS-

ARTAMA, kde máme už tři zástupce. Jsou členy programové rady pro loutkářskou 

Chrudim a odborné rady pro loutkové divadlo. Musím na tomto místě poděkovat 

Michalu Drtinovi, že nás stále vlídně přijímá a dává nám možnost nahlížet a 

podílet se na činnosti obou rad. O vztazích se Svazem klubů mládeže, jehož jsme 
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kolektivním členem, jsem se už zmiňoval. Ještě jednou, moc děkujeme a velmi si 

vážíme vaší přízně! 

Stále se i přes covidovou uzávěru daří udržovat seriál loutkářských přehlídek. 

Většinou je jejich organizace v rukou členů pořádajících souborů, SAL se snaží 

podle možností přispívat na jejich chod a pravidelně dodává lektory a porotce. 

Dobrým příkladem je místní divadlo Jiskra, které každoročně pořádá soutěžní 

přehlídku s výběrem na loutkářskou Chrudim, Loutkářské letnice v Rakovníku – 

jednou za dva roky, Čechova Olomouc – po čtyř letech se ji opět podařilo 

zorganizovat a troufnu si říct, že se vyvedla. Další pak loutkářské letnice Přerov – 

jeden rok sokolské, jeden nesokolské a další. 

Mluvil jsem už o přehlídkách, ale ještě nebyla řeč o spoustě seminářů, které 
v jejich rámcích či jinak proběhly a na nichž se podíleli naši členové. Povedlo se 
nám získat jako lektory Bóju Šulce, Jaroslava Vidlaře a Martina Kláska. Z našich 
řad jsou to pak osvědčené „stálice“ – Hana Dotřelová, Zdenek Turek, Martin 
Möglich, Jiří Krása. 

 
S členskou základnou je to stále stejné. Základní problém je v tom, že soubory 

nedokáží pochopit, že SAL je tu pro ně a může jim něco nabídnout. Jednak 

důležité kontakty, pak poradenskou činnost – tedy naše lektory a podporu 

v rozvíjení. Musíme se stále více snažit tyto naše devizy propagovat – například 

znovuoživením Rolničky, kterou bychom měli zviditelnit i mezi „nesaláckými“ 

soubory. Asi bude třeba využít přehlídek a jiných akcí a propagovat a propagovat 

a rozdávat čísla i s vloženou přihláškou. Uvidíme, jestli se to projeví. Dalším 

pozitivem je možnost morálního ocenění jednotlivců a souborů oceněními, která 

má SAL k dispozici. 

Musíme také oživit www stránky. Zviditelní a zpřístupní naši skupinu a 

neznámým souborům nás přiblíží. O dalších věcech se budeme jistě bavit 

v diskuzi. Nebojte se klást otázky na jakékoliv téma! A pokud vás napadá něco, 

co by se mohlo zlepšit udělat, nestyďte se a sem s tím! 

Děkuji za pozornost! 


